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Hensikt med møtet 

Avklare det videre arbeid i rådet og godkjenning av mandat. Orientering om innspill og 

avklaringer siden sist møte. Åpne for diskusjon rundt reduksjon i tilskuddsordningen for 

opprydding av marin forsøpling.  

Saksliste 

1. Godkjenning av møteinnkalling og agenda 

2. Godkjenning av referat forrige møte (Møtereferat 27.09.22.docx) 

3. Gjennomgang og godkjenning av mandat (Mandat for nasjonalt samhandlingsråd 

(1).pdf) 
4. Forventningsavklaringer ved Marfo 

5. Orienteringssaker 

a. Sammensetning av rådet 

b. Kartlegging av aktører og deres virksomhetsområder 

c. Marfo sitt tildelingsbrev fra KLD 

6. Tilskuddsordningen (v/Dag Seter BOF) 

7. Formidling av rådets arbeid 

8. Eventuelt 

9. Neste møte 

Referat 

1. Godkjenning av møteinnkalling og agenda  

Godkjent 

2. Godkjenning av referat forrige møte 

Godkjent 

3. Gjennomgang og godkjenning av mandat 

Det ble kort gjort rede for prosessen med tilbakemeldinger fra rådet på det første mandatet som 

ble sendt ut. Marfo utarbeidet forslag ut fra disse tilbakemeldingene som ble sendt ut sammen 

med innkallingen til møtet. Dette mandatet fikk følgende innspill fra rådet.    

- Tittelen på mandatet er endret til «opprydding av marin forsøpling». Flere i rådet jobber 

https://marintmiljo.sharepoint.com/:w:/r/sites/Nasjonaltsamhandlingsrdmotmarinforspling/Delte%20dokumenter/General/M%C3%B8tereferater/M%C3%B8tereferat%2027.09.22.docx?d=w01cd9d252d494402bcd696e663d838b4&csf=1&web=1&e=KKj9bR
https://marintmiljo.sharepoint.com/:b:/r/sites/Nasjonaltsamhandlingsrdmotmarinforspling/Delte%20dokumenter/General/Mandat%20for%20nasjonalt%20samhandlingsr%C3%A5d%20%20(1).pdf?csf=1&web=1&e=nmTz9y
https://marintmiljo.sharepoint.com/:b:/r/sites/Nasjonaltsamhandlingsrdmotmarinforspling/Delte%20dokumenter/General/Mandat%20for%20nasjonalt%20samhandlingsr%C3%A5d%20%20(1).pdf?csf=1&web=1&e=nmTz9y
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også med forebyggings tiltak, dette blir derfor for snevert. Må endres tilbake til «nasjonalt 

samhandlingsråd mot marin forsøpling».  

- Rådet vil fjerne ordet «deponi» fra mandatet. Ønske om å omformulere dette til et mer 

sirkulært ord. Sluttbehandling ble foreslått.  

På bakgrunn av disse tilbakemeldingene ble ikke mandatet godkjent. Det var enighet om at Marfo 

tar inn forslagene om endring og sender nytt mandat ut til rådsmedlemmene for godkjenning via 

e-post. Dersom det ikke kommer innspill til endring for det nye mandatet anses det som godkjent.  

4. Forventningsavklaringer ved Marfo 

Marfo orienterte om forventningene de har til medlemmene i rådet.  

- At Marfo kan ta med spørsmål inn til rådet for drøfting.  

- Rådet kan løfte utfordringer/spørsmål inn til Marfo – Marfo ser på muligheter for å ta disse 

videre.  

- At deltakere i rådet forstår deres rolle og hvem de overordnet representerer.  

- At rådet jobber godt sammen og bruker den kunnskapen som er samlet i rådet på best 

mulig måte. 

- At det jobbes godt med de oppgavene som rådet blir enige om skal utføres.  

Det ble stilt spørsmål om forventningene til rådet skulle inn i mandatet. Marfo tar dette videre for 

diskusjon internt.  

 
5. Orienteringssaker 

Etter spørsmål fra rådsmedlemmer fra sist møte orienterte Marfo om følgende:  

Sammensetning av rådet – tatt opp etter spørsmål fra rådsmedlem og gjort rede for. Det ble 

også informert i forhold til tidligere spørsmål om deltakelse fra Fiskeridirektoratet. 

Fiskeridirektoratet vurderer deltakelse i rådet fortløpende og holdes orientert om arbeidet i rådet 

gjennom Marfo.  

Rådet gir uttrykk for at næringslivet er underrepresentert i forsamlingen. Det vil være naturlig å ha 

en sterk dialog med produsenter, ettersom produsentene vil få ansvar for produktene sine selv 

når dette har blitt til avfall.  Marfo diskuterer dette internt og kommer med tilbakemelding på neste 

møte.  

Muligheter for kartlegging av aktører og deres virksomhetsområder – det ble uttalt at denne 

type oversikt vil være viktig og noe som bør finnes i rådet. For at dette skal blir gjennomført 

krever det at medlemmene aktivt går inn fyller ut i dokument som opprettes av Marfo i teams-

gruppen.  

Følgende innspill fra rådet til hva listen bør ha oversikt over:  

- Oversikt over verdikjeden innen marin forsøpling i Norge. 

- Det nasjonale kartverktøyet, Rent Hav, som Marfo har ansvar for, er et godt utgangpunkt 

for denne aktøroversikten.  

 

 

 

Marfo sitt tildelingsbrev fra KLD 
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Marfo presenterte prioriteringen de har fått i tildelingsbrevet fra KLD:  

1. Rydde og Rent Hav tas i bruk av målgruppene og fungerer godt. 

2. Bidra til styrket samordning av opprydding i Norge, gjennom ledelse av statlig 

samarbeidsforum og nasjonalt samhandlingsråd.  

3. Styrket overvåking av marin forsøpling 

4. Bidra til internasjonal samhandling og erfaringsutveksling 

I tillegg har Marfo fått to tilleggsoppgaver 

- Følge opp evalueringen av tilskuddsordningen m.m. 

- Følge opp utredningen for behov for evt. tiltak for å styrke tilretteleggingen for transport av 

marin forsøpling.  

Påfølgende kommentarer og spørsmål fra rådsmedlemmer 

- Spørsmål til fordeling av oppgaver mellom Marfo og Miljødirektoratet: «Styrket 

overvåkning av marin forsøpling». For Marfo omhandler dette OSPAR strender, og bidrag 

til utarbeidelse av et nasjonalt overvåkingsprogram for makroplast under ledelse av 

Miljødirektoratet. 

- Rydde og Rent Hav kan brukes i forbindelse med opprydding av båtvrak. Verktøyene 

presenteres av Marfo ved neste møte. 

- Ønske om opplisting av områder som skal prioriteres for opprydding.  

 

6. Tilskuddsordningen (v/Dag Seter BOF) 

Flere medlemmer av rådet har visst bekymring rundt reduksjonen av tilskuddsmidler til marin 

opprydding. Dag Seter (representant fra FL) ble utfordret til å belyse bekymringene rundt dette 

(BOF - Innlegg Nasjonalt Råd 20.01.2023.pdf) 

Kommentarer fra medlemmene: 

- Friluftsrådene bidrar til å ivareta de offentliges ansvar. Midlene fra tilskuddsordningen er 

vesentlig for oppryddingen disse utfører. 

- BOF med «Hordalandmodellen». Muliggjorde gratis innlevering av oppsamlet marint avfall 

fra frivillige ved hjelp av tilskudd. 

- Viktig at de offentlige går foran som et godt eksempel. Kan bli flaskehals dersom midler til 

opprydding blir kuttet.  

- Revurdere bruk av ordet «eierløst avfall» til å heller bruke «tapt avfall». 

- Andre aktører er på banen, som Handels Miljøfond, som gir midler til opprydding.  

 

7. Formidling av rådets arbeid 

Det er viktig å få formidlet informasjon om rådet og arbeidet som gjøres i rådet. Marfo kom med 

forslag om å opprette en informasjonsside på Marfo sine nettsider marfo.no. Rådet var enig og 

Marfo oppretter denne. Lenke til denne legges så ut på medlemmenes egne nettsider.  

8. Eventuelt  

- Norscan v/Sveinar Kildal ønsker å danne undergruppe for samarbeid om opprydding av 

båtvrak. De som ønsker å delta i dette arbeider sender e-post til Sveinar Kildal 

- Kystverket v/Rune Bergstrøm minnet om at det jobbes med å få på plass et 

småbåtregister. Dette vil stille krav til båteier. De jobber også med problematikken rundt 

https://marintmiljo.sharepoint.com/:b:/r/sites/Nasjonaltsamhandlingsrdmotmarinforspling/Delte%20dokumenter/General/Presentasjoner/BOF%20-%20Innlegg%20Nasjonalt%20Ra%CC%8Ad%2020.01.2023.pdf?csf=1&web=1&e=VAOJiZ
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pakking og mulig forsøpling av plast pellets fra skip. Ønske om å kategorisere plast pellets 

som farlig avfall.  

- Representant for Skjærgårdstjenesten, Otto Okstad forslo å invitere Bjørn Egil Underland, 

Oslo Friluftsråd, inn til rådet for å presentere båtvrak problematikken.  

- FL v/Dag Seter: uttalte at båtvrak problematikken er komplisert, mange juridiske ledd. 

Mulighet for et amnesti ordning: båteiere som ikke har mulighet til å håndtere egne båtvrak 

får hjelp til dette.  

 

9. Neste møte 

Det ble foreslått et fysisk møte mellom påske og 17. mai.  

- Det er ønske om en overlapp med Statlig Samarbeidsforum møte etter påske.  

- Ønske fra rådet om å sette to faste datoer per år for rådets «obligatoriske» møter.  

- Fysiske møter tillater et bedre rom for faglig diskusjon enn digitale møter. 

- Det konkluderes med at neste møte blir fysisk og samkjøres med Statlig 

Samarbeidsforums møte.  

- Forslag om å se på muligheter for å danne undergrupper. 

- Forslag til agenda: 

o Presentasjon av medlemmene i rådet (5 min for hver representant) 

o Gjennomgang utredning: Evaluering av tilskuddsordning og utredninger knyttet til 

opprydding av marin forsøpling  

o Presentere Rent Hav, bruk og muligheter som ligger i dette verktøyet 

o Forslag til tema: Båtvrak 

01. 2023 Møte Nasjonalt samhandlingsråd.pdf presentasjon. 

Oppfølgingspunkter 

Aksjon Ansvarlig Frist 

Endre mandatet etter innspill 

fra rådet. 

Marfo – sendes ut samtidig 

med referat, med frist for 

tilbakemelding. 

Frist for tilbakemelding fra 

rådsmedlemmene 15. februar  

Finne dato for neste møte + 

legge møteplan (finne dato for 

de to fast møtene i året)  

Marfo sender ut doodle med 

forslag med referat og 

mandat. 

 

Legge til rette for å 

sammenstille informasjon om 

aktører.   

Marfo – sender lenke til 

denne når den er opprettet 

15. februar 

Behov for å ta inn flere fra 

næringslivet?  

Marfo – tar opp dette internt 

og kommer med forslag til 

neste møte 

 

Invitere Bjørn fra Oslofjorden 

friluftsråd til å snakke om 

båtvrak 

Marfo – tar opp dette internt. 

Mulig dette kan gjøre i en evt. 

ad hoc gruppe på båtvrak 

 

Det ble stilt spørsmål om 

forventningene til rådet skulle 

inn i mandatet.  

Marfo tar dette videre for 

diskusjon internt. Kommer 

med forslag neste møte 

 

Rådet gir uttrykk for at 

næringslivet er 

underrepresentert i rådet. Det 

Marfo diskuterer dette internt 

og kommer med 

tilbakemelding på neste møte 

 

https://marintmiljo.sharepoint.com/:b:/r/sites/Nasjonaltsamhandlingsrdmotmarinforspling/Delte%20dokumenter/General/Presentasjoner/01.%202023%20M%C3%B8te%20Nasjonalt%20samhandlingsr%C3%A5d.pdf?csf=1&web=1&e=CDUSqs


 

Side 5 av 5 

 

vil være naturlig å ha en sterk 

dialog med produsenter, 

ettersom produsentene vil få 

ansvar for produktene sine 

selv når dette har blitt til 

avfall. 
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